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1) Úvod, zahájení 

 

F. Šuman zahájil Valnou hromadu a přivítal členy Českého klubu sportovních svazů organizací a institucí 

(dále jen ČKSOI), generálního sekretáře ČOV Petra Graclíka a omluvil předsedu ČOV Jiřího Kejvala. 

 

Jednací řád a Volební řád byly schváleny předsednictvem ČKSOI dne 15. 11. 2022 dle statutu ČKSOI. 

 

Do mandátové komise byli navrženi: Ivan Matějů, Milan Schwarz a František Nejedlo.  

Hlasování o mandátové komisi: 25 pro - mandátová komise byla schválena. 

 

Do volební komise byli navrženi: Viktor Novotný, Jaroslav Hynek, Martina Marešová 

Hlasování o volební komisi: 25 pro – volební komise byla schválena. 

 

2) Aktuální informace předsedy ČKSOI 

 

Filip Šuman komentoval činnost v rámci ČOV. Zástupci ČKSOI se intenzivně zapojily do práce 

v komisích.  Jedná se o Komisi neolympijských sportů, které předsedá Filip Šuman a Komisi sportu pro 

všechny, které předsedá Hana Moučková. Obě komise jsou velmi aktivní.  V řadě dalších komisí pak 

mají neolympijské sporty členské zastoupení. 

 

Filip Šuman jmenoval svazy, které se ucházejí o uznání a přijetí do Českého olympijského výboru. Je to 

celkem 33 kandidátů, z nichž řada již dospěla do fáze uznání a některé svazy se již staly i 

plnohodnotnými členy ČOV. Zmínil podmínky procesu přijímání členů do ČOV. 

 

Významným faktem je, že se stále boří dělení sportů na olympijské a neolympijské. I program OH je 

daleko dynamičtější než dříve. Nové sporty byly zařazeny na OH Tokio 2020, další se objeví na OH 

v Paříži 2024 a diskutuje se o dalších sportech na OH Los Angeles 2028. Předseda ČKSOI uvedl, že příští 

rok proběhnou III. Evropské hry v Krakowě, kterých se zúčastní dva nové neolympijské sporty padel a 

teqball. 

 

Dále se Filip Šuman věnoval státnímu financování sportu:  

 rok 2022 byl jeden z nejtěžších v historii sportu 

 státní rozpočet na sport se celkově snížil 

 

Během tohoto roku probíhala intenzivní jednání s bývalým vedením NSA, které ujišťovalo o podpoře 

kvalitně fungujících sportovních svazů, nicméně často se objevovala rétorika, že nejvýznamnější 

podporu mají dostávat pouze olympijské sporty. 

 



Filip Šuman představil dva grafy:  

 rozdělení sportovních dotací mezi 121 sportů, z toho 50 sportů čerpalo pouze 2,4 % celkového 

objemu financí. 

 podpora reprezentace - 50 sportů čerpalo pouze 1,7% z celkového objemu financí 

 

Koncem tohoto roku došlo ke změně ve vedení Národní sportovní agentury. Do funkce předsedy NSA 

byl dne 1. prosince 2022 zvolen p. Ondřej Šebek, který dosud vedl Český veslařský svaz.  

Díky této změně doufáme ve větší transparentnost a objektivitu při rozdělování sportovních dotací. 

Byl částečně navýšen státní rozpočet, investičních prostředků bude o něco více a neinvestiční 

prostředky budou minimálně ve stejné výši. Vypsané programy na rok 2023 stále komplikují možnost 

žádat o státní prostředky, přinášejí nové povinnosti, často obtížně splnitelné.  

 

V závěru předseda ČKSOI připomněl usnesení pléna ČOV, které ukládá, aby se připravila aktualizace 

Stanov ČOV. Byla sestavena pracovní komise, začátkem roku proběhne jednání nad návrhem 

aktualizace stanov. 

 

Filip Šuman poděkoval všem za spolupráci. 

 

 

3) Vyhodnocení Světových her Birmingham 2022 

 

Filip Šuman zhodnotil Světové hry 2022, kterých se zúčastnilo 3600 sportovců z více než 100 zemí a 

přes 30 sportů. Naši výpravu tvořilo 142 účastníků z 19ti svazů.  

 

Naší účasti na SH předcházely velké problémy s jednáním o financování výpravy. PO mnoha diskuzích 

a jednáních se nakonec podařilo úspěšně zajistit financování ze strany NSA a tudíž podpořit jednotlivé 

svazy a současně kvalitně zajistit na místě organizační, lékařskou, fyzioterapeutickou a komunikační 

podporu všech svazů. Filip Šuman poděkoval M. Doktorovi za skvělé vedení výpravy, což se podepsalo 

i na úspěšném vystoupení sportovců, kteří získali celkem 6 medailí, z toho 3 stříbrné a 3 bronzové a 

sportovci z 15 různých svazů se umístili do 8. místa! Příští Světové hry se uskuteční v roce 2025 v Číně. 

 

Bylo promítnuto shrnující video ze SH Birmingham 2022. 

 

 

4) Zapojení členů ČKSOI do projektů ČOV 

 

Členové ČKSOI jsou zapojeni do aktivit ČOV prostřednictvím 12ti nejvýznamnějších projektů, které 

organizuje ČOV. 

 

Filip Šuman podtrhl zapojení ČKSOI a neolympijských sportů do všech projektů ČOV. Nejintenzivněji do 

Olympijského festivalu. Tuto platformu na prezentaci činnosti využila asi polovina členů ČKSOI. Aktivita 

neolympijských sportů zvyšuje náš respekt v rámci ČOV.  

 

 

5) Doplňující volba 1 zástupce ČKSOI do Pléna ČOV 

 

Ivan Matějů přednesl zprávu mandátové komise: 



Počet členů složky ČKSOI: 39 

Přítomno 25 zástupců – tj. 64,1  % 

Nadpoloviční většina přítomných: 13 

VH je usnášení schopná 

 

Filip Šuman informoval, že původně byli 4 kandidáti, ale Petr Ditrich, předseda České baseballové 

asociace z volby odstoupil. 

 

Kandidáti na zástupce do Pléna ČOV: 

Vlastimil Dvořák, prezident Aeroklubu České republiky 

Jan Homolka, předseda Klubu českých turistů 

Radka Mothejzíková, místopředsedkyně České asociace Sport pro všechny 

 

Volby řídil Viktor Novotný, předseda Volební komise. Každý kandidát se krátce představil delegátům 

VH.  

 

Vydáno a odevzdáno 25 hlasovacích lístků – všechny platné. 

Ve volbách získal Vlastimil Dvořák 4 hlasy, Jiří Homolka 20 hlasů a Radka Mothejzíková 1 hlas. 

Do Pléna ČOV za složku ČKSOI byl zvolen Jiří Homolka. 

 

 

6) Různé, diskuze 

 

Následovala diskuze, ve které vystoupili: 

Kamila Moučková, starostka Sokol – činnost komise pro všechny za uplynulé období 

Gabriel Waage, předseda České softballové asociace  – financování sportu 

František Nejedlo, předseda Českého billiardového svazu – financování sportu 

Vlastimil Dvořák, prezident Aeroklubu – financování sportu 

Jindřich Stádník, předseda ATJSK – oznámení likvidace ATJSK vzhledem k nepodpoře z NSA 

Marie Bulíčková, Společnost TV lékařství – preventivní sportovní prohlídky  

 

V rámci diskuze bylo navrženo a projednáno usnesení: 

 

Přítomní členové na jednání Valné hromady složky Českého olympijského výboru, která zastupuje řadu 

sportovních svazů a organizací, vyzývají předsedu Národní sportovní agentury Ondřeje Šebka k tomu, 

aby se zasadil o úpravu vyhlášených programů. Současná podoba vyhlášených programů by mohla 

znamenat významné ohrožení funkčnosti jednotlivých sportovních svazů a organizací, jejich schopnosti 

zajistit reprezentaci ČR a také možnosti řídit veškeré soutěže včetně mládežnických. 

 

Usnesení bylo jednomyslně schváleno a VH uložila předsedovi F. Šumanovi projednat tuto 

problematiku s novým předsedou NSA.  

 

 

7) Závěr 

 

Filip Šuman přednesl návrh usnesení: 

 



Valná hromada ČKSOI v doplňujících volbách zvolila zástupce složky v Plénu ČOV Jiřího Homolku. 

Hlasování o návrhu usnesení: 25 pro – usnesení bylo schváleno. 

 

 

Filip Šuman všem poděkoval za účast a ukončil VH ČKSOI. 

 

 

 

  


